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Miljönämnden MN §30
Tekniska enhetens kommentar:

Miljönämnden beslutar att lämna följande synpunkter som 
yttrande:

Möjligheten till skuggning av stora delar av lekplatserna bör 
prioriteras. 

Aktivitetsytornas/lekplatsernas potential att erbjuda 
ekosystemtjänster från växtlighet bör tas tillvara

Möjlighet till sortering av förpackningar bör ses över.

Behovet av tillgång till toaletter bör bedömas.

Förslaget att ta fram skyltning med ordningsregler och ansvarig är 
ett bra sätt att uppfylla miljöbalkens krav på egenkontroll. 

Aktivitetsytorna/lekplatserna, speciellt nya, bör placeras och 
utformas för att uppmuntra till att företrädesvis ta sig dit via gång, 
cykel och buss.

Risken för buller för kringboende bör tas med vid planeringen av 
placering av lekutrustning, eventuella avskärmningar och 
parkeringar.

Det är bra att det i planen framgår att giftiga och 
allergiframkallande växter inte ska finnas på 
aktivitetsytorna/lekplatserna.

Vid val av material för utrustning och underlag bör hänsyn tas till 
risken för tillsatsämnen som är hormon- och/eller 
reproduktionsstörande eller toxiska

Möjligheten till produktion av el från solceller bör utredas.

Enheten kommer i största möjliga mån att 
försöka se till att alla synpunkter/förslag 
som Miljönämnden har inkommit med 
kommer att finnas med vid planeringen 
av nya och befintliga ombyggnationer. 



Socialnämnden SN §43
Tekniska enhetens kommentar:

Socialnämnden ser positivt på att det tagits fram en plan för den 
framtida hanteringen av kommunens lekplatser och att säkerhets- 
och tillgänglighetsfrågorna beaktas särskilt.

Socialnämnden anser dock att målet om en helt eller delvis 
tillgänghetsanpassad lekplats i varje tätort är för lågt satt. Målet 
bör istället vara att ha minst en helt tillgänglighetsanpassad 
lekplats i varje tätort och att övriga lekplatser ska vara åtminstone 
delvis tillgänglighetsanpassade.

Socialnämnden skulle vidare önska en tydligare struktur i 
plandokumentet vad gäller avsnittsindelningen kring just säkerhet 
och tillgänglighet. I dokumentets nuvarande form återfinns inte 
avsnittet om tillgänglighet under punkt 6 "Säkerhet och 
tillgänglighet" utan under punkt 7 "Åtgärdsplan och krav", vilket 
försvårar orienteringen i dokumentet.

Vidare återfinns i avsnittet om tillgänglighet under punkt 7 en 
olycklig formulering: "För att bidra till lek mellan olika barn bör 
man inte särskilja på lekanordningar för funktionshindrade och 
andra barn".

Meningen bör ändras till: För att bidra till en lekmiljö där alla kan 
mötas bör samtliga lekanordningar vara möjliga att använda för 
alla oavsett funktionsnedsättning och ålder.

I övrigt har Socialnämnden inget att erinra gällande lekplatsplanen.

Alla lekplatser och aktivitetsytor som 
byggs om kommer att ha delvis 
tillgänglighetsanpassning, att 
tillgänglighetsanpassa en hel lekplats är 
något som enheten kommer titta på och 
vi behöver gå igenom platserna samt 
närliggande ytor innan den synpunkten 
går att svara på.

Enheten har förtydligat informationen 
under punkterna.   

Enheten har formulerat om 
informationen under punkt 7.

Enheten har formulerat om texterna. 

Kultur- och fritidsnämnden KFN §31
Tekniska enhetens kommentar:

Tekniska nämnden
Kultur och fritidsnämnden lämnar följande synpunkter på planen:

Kultur- och fritidsnämnden ställer sig positiv till att en plan för 
lekplatser tas fram. Planen bör presentera en översiktlig tanke om 
hur lekplatser och aktivitetsområden ska komma till i de nya 
bostadsområdena. Detta saknas i presenterad plan.

I planen finns en översiktsbild över de 
platser som finns idag och hur enheten 
önskar att de framtida underhåll ska 
fördelas mellan platserna. Enheten 
ansvara för drift och underhåll av 
befintliga lekplatser.



De kriterier som styr beslut om avveckling av befintliga lekplatser 
bör redovisas tydligare. Värdet av de små lokala lekplatserna ska 
beaktas (medborgarinflytande).

Medborgarinflytandet i planeringsprocessen av nya lekplatser bör 
förtydligas. Det gäller invånarna generellt, men specifikt barn och 
unga samt funktions-nedsatta.

Vid planering av nya bostadsområden är det viktigt att skapa 
mötesplatser där olika generationer kan mötas. Lekplatsplanen 
beskriver ytor med en större bredd än traditionella lekplatser. 
Därför bör begreppet ”lekplats” ersättas med ”Lekplats- och 
aktivitetsyta” och planens namn bör ändras till ”Plan för lekplats- 
och aktivitetsytor”.

Det bör finnas en redogörelse för hur tillgängligheten för 
funktionsnedsatta ska tillgodoses.

Källhänvisning bör finnas i de fall hänvisning görs till behov och 
krav på lekplatser, så att det framgår när det är lagstadgade och 
standardiserade normer och krav.

Vidare; Kultur- och fritidskontoret medverkar gärna vid 
förtydligande av hur lekplatserna kan utvecklas till ytor för fysisk 
aktivitet för olika målgrupper.

Kultur och fritidsnämnden

kultur och fritidskontoret lämnar i relation till aktuella mål, 
följande synpunkter på planens innehåll: Kommunens 
övergripande mål: Medborgarinflytande 

Enligt Alliansens plattform ska medborgare involveras tidigt i 
planeringar för att deras kunskaper och synpunkter ska tas tillvara 
i beslutsprocessen i frågor som berör många. Med hänsyn till detta 
bör de planer som tas fram formuleras så att invånarna kan förstå 
innehållet. Vissa delar av planen refererar till interna dokument, 
kriterier och riktlinjer utan att beskriva vilka dessa är. För 
medborgarnas delaktighet bör dessa förtydligas.

De den plan som går upp till beslut så är 
förslaget att alla lekplatser/aktivitetsytor 
ska vara kvar i kommunal regi tills frågan 
om huvudmannaskap är utredd. 

Informationen ut till medborgana är 
väldigt viktig och medborgarna kommer 
att få möjlighet för delaktighet i beslut då 
detta beslut kommer förankras hos 
vägföreningarna där medborgana är 
medlemmar.

Namnet har ändrats till Plan för lekplats- 
och aktivitetsytor.

De upphandlade 
lekplatsutrustningsleverantörerna sitter 
på stor kunskap i området så förslag 
kommer att tas fram innan byggnation. 
Kultur- och fritidsenheten kommer få ta 
del av förslaget. 

Hänvisningen ses över.

Tekniska enheten ser gärna att Kultur- 
och fritidsenheten är delaktiga i 
utvecklingen.

Enheten har förtydligat vissa delar i 
planen för att förtydliga vad målet med 
planen är.



Enligt Barnkonventionen ska barns åsikter höras inför beslut som 
påverkar dem. Barnkonventionen blir lag 2020. Därför bör det 
nämnas i planen hur man ämnar göra barn delaktiga i planeringen 
av nya lekplatser. Det samma gäller medborgarinflytande 
generellt. Under rubriken ”Tillgänglighet” bör man beakta behovet 
av medborgarinflytande och kontakt med 
handikapporganisationer, för att inhämta deras perspektiv.

Kultur och Fritidsnämndens mål: Mötesplatser för unga och 
Möjlighet till idrott och fysisk aktivitet 

Kultur och Fritidsnämnden ansvarar för att skapa goda 
förutsättningar för fysisk aktivitet för alla invånare b.la. genom att 
delta i planering av nya aktivitetsytor i boendemiljöer, samt 
ansvarar för att skapa attraktiva mötesplatser för unga.

Lekplatsplanen beskriver ytor med en större bredd än traditionella 
lekplatser. Kontoret tolkar att planen även riktar sig till andra 
målgrupper än mindre barn, t.ex. ungdomar och vuxna. Därför 
anser kontoret att namnet på planen bör ändras till ”Plan för 
aktivitetsytor” samt att begreppet lekplats ersätts med 
aktivitetsyta. 

Övriga synpunkter på lekplatsplanen 
När vi planerar för nya områden är det viktigt att skapa områden 
där olika generationer kan mötas och samtidigt behålla skapa 
Ekeröandan. I det arbetet är lekplatser / aktivitetsytor viktiga 
platser att utveckla. 

I nuvarande förslag till plan framgår inte om planen endast 
omfattar befintliga lekplatser/aktivitetsytor eller även anläggning 
av nya. Det bör klargöras. 

Det är bra att tillgänglighetsanpassningen för funktionsnedsatta 
belyses i inledningen av planen, dock saknas redogörelse för 
antalet anpassade aktivitetsytor idag. Under punkt 6. Säkerhet och 
tillgänglighet saknas redogörelsen för hur tillgängligheten ska 
tillgodoses, vilket bör förtydligas. 

I remissen framgår vilka olika behov och krav på aktivitetsytor som 
finns men det framgår inte från vilken källa behoven hämtats. 
Hänvisar man till standardiserade krav eller är det Teknik och 
exploateringskontorets synpunkter?

Vid ett ev. beslut så kommer enheten att 
ta in åsikter från allmänheten innan 
förslag om utformning tas fram. 
Utformningen och genomförandet 
kommer att vara transparant så att 
medborgarna kan följa utvecklingen.

Aktivitetsytor finns med i planen där även 
mötesplatser kommer att tas i beaktande. 

Tekniska enhet ser gärna att Kultur- och 
fritidsenheten är delaktigt i framtagandet 
av utformning i så väl aktivitetsytor som 
lekplatser. 

Namnet är ändra till ”Plan för lekplatser- 
och aktivitetsytor”

Den här planen tar bara upp befintliga 
lekplatser och aktivitetsytor. I nya 
planprocesser som tas fram av 
Planenheten så tittar man på nya 
områden och där finns även dessa 
parametrar med.

Planen omfattas bara av befintliga 
platser, texten är nu ändrar så att den 
informationen är tydligare.

När utformningen av de platser som är 
föreslagna i planen ska genomföras så 
kommer ett samarbete ske mellan 
enheter på kommunen och berörda 
organisationer.

Enheten har förtydligat hänvisningen, den 
är hämtad från Nykvarn kommuns 
antagna lekplatsplan  



Byggnadsnämnden BN §87
Tekniska enhetens kommentar:

Byggnadsnämnden har att yttra sig över planen.

I Ekerö kommun finns idag 20 st kommunala lekplatser på allmän 
platsmark. I kommunen finns även lekplatser i anslutning till 
skolor, förskolor och ett mindre antal lekplatser som ägs och 
förvaltas av bostadsrättsföreningar, dessa lekplatser behandlas 
inte i denna plan.

De allmänna lekplatserna anläggs och förvaltas av Ekerö kommun. 
Det finns ett behov av en långsiktig plan för att förbättra och 
utveckla kommunens lekmiljöer.
Lekplatsplanen syftar till att utifrån en nulägesbeskrivning ge 
riktlinjer för hur de kommande årens satsning på lekplatser ska se 
ut och var åtgärder ska prioriteras.

Planen syftar till att ge en samlad bild av de befintliga 
lekplatsernas kvalitet och lokalisering och ange riktlinjer för 
utveckling av befintliga lekplatser och planering av nya. Planen ska 
även utgöra underlag för de aktörer som har ansvar för barn och 
ungdomars lek och fritidsaktiviteter utomhus, men även behovet 
av motions- och träningsmöjligheter för vuxna.

Lekplatsplanen ska redovisa en åtgärdsplan för de kommunala 
lekplatserna och en prioritering för genomförande av de åtgärder 
som föreslås.

Målet är bland annat att kommuninvånarna ska erbjudas relativ 
närhet till attraktiva, säkra och tillgängliga lekplatser.

I den här planen så behandlas bara de 
kommunala lekplatser och aktivitetsytor 
som finns på allmän platsmark.

Planens syfte är att ha ett långsiktigt mål 
vad gäller kommande drift och 
investeringar när det gäller lekplatser och 
aktivitetsytor på allmän platsmark.

Ett av planens mål är att i störst möjliga 
mån titta på alla de behov som finns i 
samhället. Det är omöjligt att tillgodose 
allas behov på alla platser men målet är 
att titta över platser som ligger nära 
varandra och utifrån de försöka att nå en 
så stor spridning som möjligt även om 
barns behov kommer komma först.  

En åtgärdsplan finns med.

I planen så redovisas avstånd till 
närmaste plats i de fall där planen 
föreslår ändrat skötselansvar.



Kommunala rådet för funktionshinderfrågor 
KRF §9

Tekniska enhetens kommentar:

Kommunala rådet för funktionshinderfrågor påpekar vikten av att 
lekplatsytorna i Lekplatsplanen 2019—2025 inte enbart ska vara 
tillgängliga för barn och ungdomar, utan även för äldre och 
personer med olika funktionsvariationer.

Planens mål är att försöka i största möjligt 
mån titta på alla behov som finns i 
samhället, oavsett ålder eller 
funktionsvariationer.

Närlunda Gårds villaägareförening
Tekniska enhetens kommentar:

Närlunda Gårds villaägareförening och dess medlemmar har 
följande synpunkter: 
Det är viktigare att bevara och underhålla små och näraliggande 
lekplatser. Detta med hänvisning till forskning om vikten av att 
barns lek och rörelse ska kunna ske spontant. 

Det är viktigare att prioritera skötsel och underhåll av de lokala 
lekplatserna än att satsa stora medel på en central temalekplats.

Det pågår en generationsväxling i området genom att äldre flyttar 
ut och barnfamiljer flyttar in. Behovet av de lokala mindre 
lekplatserna är därför lika stort som tidigare. 

Dessutom har föreningen följande frågeställningar som måste 
besvaras: 

Hur har man kommit fram till slutsatsen att en av de fem 
lekplatserna inom vårt område ska avvecklas?

Hur har man mätt besöksfrekvensen i berörda lekplatser?

Hur har man beräknat kostnaden för upprustningen per lekplats? 
Schablonkostnad 800 000 kr per lekplats? Avvecklingskostnad 75 
000 kr?
 
Hur har man kommit fram till slutsatsen att lekplats 296L6 ska 
avvecklas i vårt område? 

Hur kommer lekplatserna att utformas och kommer NGV att få 
möjlighet att bli delaktiga?

Vi citerar ur kommunens lekplatsplan - ”Kommunen ska, med 
utgångspunkt i kriterierna, erbjuda attraktiva lekplatser, inom 
rimligt avstånd från bostaden, med hög standard och lekredskap 
för barn i alla åldrar.”
Den planerade lek- och aktivitetsytan vid Ekebyhov får inte 
finansieras via nedläggning av lokala befintliga lekplatser. 

Planen är ändrar så att den innehåller 
inga avvecklingar utan planen föreslår att 
samtliga lekplatser/aktivitetsytor ska vara 
kvar i kommunal regi

Ingen avveckling kommer ske utan planen 
förslår att samtliga 
lekplatser/aktivitetsytor ska fortsätta vara 
under kommunal regi tills frågan om 
huvudmannaskap är utredd och beslutad, 

Kostnaderna för de planerade åtgärderna 
är justerade efter dagens priser.

Enheten ser gärna att Närlunda gårds 
villaförening är med i 
utformningsprocessen av de lekplatser 
som finns i området.



Närlunda Gårds villaägareförening motsätter sig kraftigt en 
nedläggning av lekplatsen 296L6 Närlunda Gård, vilken är den 
mest tillgängliga.

Stockby vägförening
Tekniska enhets kommentar:

I rapporten anges 10 stycken lekplatser inom Stenhamra med 
lokalisering på bifogad karta och anges med nummerserien 643LO 
— 643L9. Av dessa föreslås att 6 stycken ska avvecklas medan 
resterande 4 ska rustas upp och anpassas enligt de regler, 
förordningar och krav som anges i texten.
SVF har inget att invända mot att dessa 4 bibehålles och att de ska 
anpassas till dagens behov. Notabelt är att för lekplats 643LO 
vilken ska ligga mellan Pensel- och Palettvägen saknas såväl bild 
som kommentarer om dess status. Denna angivna lekplats finns ej 
mer eftersom SVF tagit bort den och anlagt gräsmatta 2019. Detta 
efter kraftiga klagomål från våra medlemmar om dess förfall. 
Beslut togs på SVF:s årsmöte efter en lagd motion. Detta har 
bekostats av SVF.

Dessutom saknar vi 2 lekplatser på kartan som är uttjänta och som 
står och förfaller. Dessa finns mellan Havre- och Rågvägen samt 
mellan Silva- och Gyllingvägen. Dessa 2 måste tas bort och 
gräsmatta ska anläggas som första åtgärd i ert projekt. De 
skämmer ut området i dess nuvarande status. Detta har påtalats 
tidigare.

SVF har synpunkt på ert förslag angående borttagandet av 
Axvägens lekplats. Det innebär att för de barn och föräldrar i 
Båthamnsområdet som vill använda en lekplats måste passera 
stora Stenhamravägen. Detta ser vi som en stor fara för barnen 
vilket vi inte kan acceptera. Vi har gemensamt skickat skrivelse till 
Trafikverket om fler övergångsställen pga. de höga hastigheterna 
på just Stenhamravägen. Att då skapa en risksituation för barnen 
på denna väg anser vi vara en felaktig rekommendation. Därför vill 
vi att denna lekplats ska finnas kvar.

Det nämns på några platser att det saknas parkeringsmöjligheter. 
Förutom Borgensparken finns inga officiella P-platser utan de som 
vill använda lekplatserna parkerar på närliggande vägar.

Angående lekplats 643L0 så togs den bort 
av den dåvarande utemiljöförvaltaren och 
ska enligt uppgifter vara återställd och 
om så inte är fallet så får vi titta närmare 
på den specifika platser separat.

Samma sak gäller den övriga två nämnda 
lekplatser som inte finns med i 
kommunens register. Vi får titta närmare 
på dessa två separat. 

Planen är ändrad och föreslår nu att 
samtliga lekplatser/aktivitetsytor ska vara 
kvar i kommunal regi tills frågan om 
huvudmannaskap är utredd. 

Parkeringsmöjligheter saknas på de flesta 
ställen tyvärr och det är något som 
enheten behöver titta på då önskan är att 
så många som möjligt ska kunna utnyttja 
ytorna.



I övrigt ser vi det positivt att Ekerö kommun skapar bra och 
funktionella möjligheter för barn och ungdomar att vara 
tillsammans på.


